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PROTOKÓŁ NR IV/24 

z sesji Rady Gminy Secemin odbytej w dniu 19 czerwca 2024 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Seceminie w godzinach od 1500  do 1625 

 

Sesji przewodniczył Pan Dariusz Janus – Przewodniczący Rady Gminy.  

W sesji udział wzięli radni Rady Gminy Secemin, zaproszeni goście w osobach:  

- Pan Tadeusz Piekarski – Wójt Gminy, 

- Pan Dominik Stawiarz – Sekretarz Gminy, 

- Pani Edyta Wójcik – Skarbnik Gminy 

- Pani Małgorzata Dudek – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, 

- Pani Magdalena Marcinkowska – Zastępca Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich  

i Urzędu Stanu Cywilnego, 

- Pan Rafał Cecota – Adwokat,  

- Pan Zbigniew Matyśkiewicz – Przewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego oraz sołtysi 

według załączonej listy obecności. 

 

Ustawowy skład Rady Gminy – 15 radnych 

Radnych obecnych na sesji – 15 

Porządek obrad sesji przesłany radnym: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy Secemin. 

5. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy Secemin. 

6. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Secemin. 

7. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

8. Debata nad raportem o stanie Gminy Secemin za rok 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Secemin. 

10. Sprawozdanie z działalności finansowej i gospodarczej gminy za 2023 rok  

i rozpatrzenie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Secemin z tego tytułu: 

- przedstawienie Uchwały III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu gminy za 2023 

rok; 

- przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Gminy Secemin w 2023 roku i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium; 
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- przedstawienie uchwały III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium; 

- dyskusja;  

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Secemin za 2023 rok; 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Secemin absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2023 rok. 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmian budżetu Gminy Secemin na 2024 rok; 

- zmiany załącznika nr 1  do  ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Secemin na 2024 rok”; 

- Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Secemin 

na lata 2024–2029 oraz zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład tego 

zasobu. 

12. Wolne wnioski, informacje i interpelacje. 

13.  Zamknięcie obrad IV sesji Rady Gminy Secemin. 

 

Streszczenie przebiegu obrad: 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Secemin Dariusz Janus otworzył IV sesję Rady Gminy 

Secemin. Powitał radnych, sołtysów, Pana Wójta, kierowników poszczególnych referatów 

Urzędu Gminy.  

Ad. 2. 

Na podstawie listy obecności oraz logowań stwierdził, że na sesji jest obecnych  

15 radnych, jest spełnione kworum i sesja jest prawomocna.  

Ad. 3. 

 Przewodniczący przedstawił porządek obrad sesji. Wójt złożył wniosek  

o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie: 

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu; 

- zmiany Uchwały Nr XLIV/349/23 w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Secemin do 

pełnienia funkcji członka Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie nowej 

kadencji.  
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Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący zaproponował, aby te 

projekty umieścić jako pierwsze w punkcie 11 i zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

porządku obrad po zmianach. 

„Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych, „Przeciw” – 0 głosów, Wstrzymał się” 

– 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie porządku obrad. Imienny raport głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4. 

Do protokołu z I sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto go jednogłośnie. 

Ad. 5. 

Do protokołu z II sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto go jednogłośnie. 

Ad. 6. 

Do protokołu z III sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto go jednogłośnie. 

Ad. 7. 

 W punkcie tym Wójt przedstawił informację z działalności w okresie miedzy sesjami,  

a mianowicie: 

- 28.05.2024 r. obyło się spotkanie z przedstawicielem firmy HYDRO-PARTNER sp. z o.o.  

z Leszna oraz pracownikami technicznymi gminy Włoszczowskich Zakładów Wodociągów  

i Kanalizacji i Urzędu Gminy, na którym omówiono działanie przepompowni ścieków na ulicy 

Kościelnej, jej funkcjonowania w warunkach intensywnych napływów ścieków. Ustalono 

konieczność przeczyszczenia sieci tłocznej oraz sprawdzenia wydajności tłocznej pomp tam 

zainstalowanych oraz podjęcie działań w celu odcięcia napływu do sieci kanalizacji sanitarnej 

wód z opadów atmosferycznych tzw. deszczówki; 

- 03.06.2024 r. w Starostwie Powiatowym we Włoszczowie odbyło się spotkanie z udziałem 

Starosty Dariusza Czechowskiego w temacie przebudowy drogi powiatowej na odcinku 

Wałkonowy Górne - Bałków. Jest to ostatni moment na podjęcie działań na tym odcinku drogi. 

Brak jakichkolwiek działań doprowadzi do głębokiej degradacji jezdni tej drogi. 

- 05.06.2024 r. w biurze WZWiK we Włoszczowie Wójt wspólnie z kierownikiem do spraw 

technicznych panem Czesławem Dominikiem przeprowadzili analizę uwarunkowań 

związanych z ewentualną budową sieci kanalizacyjnej w miejscowości Pniaki. Stan drogi 

biegnącej przez tą miejscowość wymaga remontu, a chcemy uniknąć sytuacji wykonania 

przebudowy drogi, a później jej niszczenia budową sieci kanalizacyjnej. W wyniku analizy 

uwarunkowań terenu, jak również położenia działek, na których będzie możliwość usytuowania 
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infrastruktury kanalizacyjnej wytypowano dwa warianty budowy tej sieci. Będzie to jeszcze 

konsultowane z projektantami. 

- 11.06.2024 r. w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie z przedstawicielami firm 

TECHNOLIGHT z Częstochowy oraz TAURON, na którym omówiono najnowsze trendy 

związane z modernizacją oświetlenia. Przedstawiciele w/w firm omówili wady i zalety różnych 

programów. Na obecną chwilę są one dość kosztowne, ale będziemy prowadzić analizy 

programów, które będzie można wykorzystać w dłuższej perspektywie czasu w celu 

zmniejszenia kosztów oświetlenia. 

- 12.06.2024 r. w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach odbyło się Walne Zebranie Członków 

Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego. Na zebraniu tym wybrano Zarząd na 

najbliższą kadencję 2024-2029.  

- 13.06.2024 r. W Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach odbyło się szkolenie prezydentów, 

burmistrzów, starostów i wójtów gmin w tematyce zagadnień obronnych związanych z sytuacją 

za naszą wschodnią granicą. Przestawiony i omówiony został tzw. „Plan pozamilitarnych 

przygotowań obronnych w Województwie Świętokrzyskim na 2024 rok”. Szkolenie prowadził 

zespół prelegentów pod kierunkiem dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego pana Roberta Sabata. 

W tym też dniu w Świętokrzyskim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Kielcach omówiono temat 

naprawy obsady studzienek kanalizacyjnych umieszczonych w jezdniach dróg wojewódzkich 

nr 786 i 795 w Seceminie i Brzozowie. Wkrótce ustalony zostanie termin spotkania  

z przedstawicielami firmy specjalizującej się w tego rodzaju naprawach. 

- 14.06.2024 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami Włoszczowskich Zakładów 

Wodociągów i Kanalizacji oraz pracownikami serwisu firmy HYDRO-PARTNER sp. z o.o. w 

celu zdiagnozowania przyczyn zbyt niskiej wydajności przepompowni ścieków zlokalizowanej 

przy ul. Kościelnej w Seceminie. W wyniku wizji lokalnej przeprowadzonej przez pracownika 

serwisu oraz pracownika technicznego WZWiK ustalono konieczność wymiany kilku 

elementów tej przepompowni. Gmina zarezerwowała na ten cel środki finansowe i zostały 

zamówione te niezbędne elementy. 

W tym też dniu odbyło się spotkanie z przedstawicielem firmy wodociągowej, z którym 

omówiony został zakres prac i warunki finansowe związane z remontem sieci wodociągowej 

biegnącej wzdłuż ulicy Koniecpolskiej, na której występują bardzo często awarie. 

- 15.06. 2024 r. w godzinach popołudniowych wójt wspólnie z pracownikiem Referatu 

Inwestycji panią Martyną Grzesik uczestniczył w zebraniu członków Spółki Leśnej Wola 

Wolica. Głównym celem tego zebrania było przegłosowanie przez udziałowców spółki 
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przekazania Gminie trzech działek, na których znajduje się min. remiza strażacka i zbiornik 

wodny retencyjny. Po przejęciu tych działek, gmina będzie mogła w przyszłości przeznaczyć 

środki finansowe na utrzymanie tych obiektów. 

Ad. 8. 

W punkcie tym przystąpiono do debaty nad Raportem o stanie gminy Secemin za rok 

2023. Przewodniczący oddał głos panu Grzegorzowi Kucharkowi - mieszkańcowi gminy 

Secemin, który zgłosił swój udział w debacie. 

Pan G. Kucharek odniósł się do zapisów Raportu cyt. „Celem przygotowania raportu 

było uzyskanie dokładnego i rzetelnego obrazu ogólnej sytuacji Gminy Secemin oraz 

przedstawienie danych o wszystkich ważnych aspektach funkcjonowania gminy. Raport 

ukazuje również trendy i kierunki rozwojowe gminy oraz jest podstawą do obiektywnej, opartej 

na faktach, oceny możliwości dalszego jej rozwoju”. Następnie dodał, że nie zauważył  

w Raporcie zapisów odnośnie kierunków rozwoju gminy i zapytał czy gmina ma wstępnie 

przygotowane projekty np. budowy żłobka, czy innych potrzebnych mieszkańcom inwestycji, 

tak, aby gdy pojawią się nabory być przygotowanym do złożenia wniosków. Jeżeli gmina ma 

takie projekty to być może warto by było o nich porozmawiać z mieszkańcami, przeprowadzić 

konsultacje społeczne, rozmowy z mieszkańcami na temat planowanych inwestycji i rozwoju 

naszej gminy.  

Wójt odniósł się do powyższego i powiedział, że obecnie dla naszej gminy priorytetem jest 

rozwój infrastruktury kanalizacyjnej. Mamy wyłonionego wykonawcę budowy oczyszczalni 

ścieków w Woli Kuczkowskiej. W przyszłym tygodniu zostanie ogłoszony przetarg na budowę 

sieci kanalizacyjnej dla miejscowości Wola Wolica i część Kuczkowa, tam gdzie nie została 

przebudowana droga. Został ogłoszony przetarg na modernizację oczyszczalni ścieków  

w Seceminie. W przyszłości zlecone zostanie wykonanie dokumentacji projektowej dla 

mniejszych aglomeracji takich jak: Czaryż, Wola Czaryska, Psary. Ponadto rozpatrywany jest 

wariant podłączenia miejscowości Pniaki do sieci kanalizacyjnej, biegnącej przez Gabrielów 

przed wykonaniem drogi, o którą zabiegają mieszkańcy. Jeżeli chodzi o żłobek to został 

złożony wniosek o przebudowę pomieszczeń w budynku szkoły w Żelisławicach tak, aby 

powstały tam dwa oddziały przedszkolne. Piętro tego budynku planuje się zaadoptować na 

żłobek. Z rozpytania mieszkańców wynika, że nie mają nic przeciwko dowożeniu dzieci  

z odleglejszych miejscowości do Żelisławic. Są nabory wniosków i będą prowadzone w tym 

temacie rozmowy z wojewodą.  

Do raportu odniósł się też Przewodniczący Dariusz Janus, który zwrócił się do radnych oraz 

Wójta i  powiedział cyt. ”Szanowni państwo przyszło nam zaczynać pracę w dość nietypowym 

momencie, ale oczywiście z tym się zmierzymy. Na drugiej sesji rady gminy przedstawił nam 

pan Raport o stanie gminy za 2023 rok i wtedy to wzbudził on we wszystkich odrobinę emocji. 

Dlaczego? Ano, miedzy innymi dlatego właśnie, że zazwyczaj słyszymy o równym traktowaniu 

i pewnie wszystko da się wytłumaczyć. Na wszystko jest jakaś odpowiedź, ale biorąc do ręki 

ten raport, chciałbym na piśmie zobaczyć potwierdzenie tego równego traktowania. W mojej 
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miejscowości funkcjonuje miedzy innymi Fundacja Na Rzecz Rozwoju Żelisławic  

i Żelisławiczek. Naprawdę działa w niej mnóstwo zaangażowanych osób. Jeżeli piszecie  

o „Mikołajkach” zorganizowanych w Seceminie, to równie atrakcyjne w tym samym czasie 

„Mikołajki” zostały zorganizowane w Żelisławicach. Nie wiem czy trafną odpowiedzią na 

pytania o brak informacji na temat różnych wydarzeń w raporcie jest odpowiedź, że w porę nie 

został pan o tym poinformowany. Z tych niektórych inicjatyw należy po prostu się cieszyć  

i wspierać lokalnych wolontariuszy choćby dobrym słowem, bądź choćby takim uznaniem  

w raporcie o stanie gminy. Na terenie gminy mamy również organizacje harcerskie. 

W minionym roku odbyło się 35-lecie „Wertepów” - drużyny harcerskiej z Secemina. Był pan 

na tym. Też nie ma o tym informacji. Harcerze co roku organizują obozy wakacyjne. Za śladem 

innych gmin należałoby myślę ich wspierać i napisać też o tym. Nic tak nie kształtuje mocnych 

charakterów od najmłodszych lat jak właśnie harcerstwo. I mówię tutaj o tym nie po to, żeby 

pana krytykować, tylko po to, żeby zauważył pan, że w gminie mieszkańcy po prostu żyją, 

spotykają się, integrują, dbają o historię. Potrzebują tego tak samo jak dróg, wodociągów, 

kanalizacji, czy właśnie przedszkoli. Jeśli aktywnie społeczeństwo, w różnym regionie naszej 

gminy działa, to należy, wydaje mi się z obowiązku i dostrzec i docenić, wtedy ta pozytywna 

energia na pewno do pana wróci. I na koniec chcę się jeszcze odnieść właśnie do szkoły. Bo 

chyba jednak ta szkoła w Żelisławicach, w zasadzie już teraz sam nie wiem istnieje pod nazwą 

Szkoła Podstawowa im. Jana Zawady w Seceminie Szkoła Filialna w Żelisławicach. Na tą 

chwilę to co udało mi się ustalić to to, że prawnie i organizacyjnie ta szkoła jednak funkcjonuje. 

Nawet podczas ostatnich wyborów do Europarlamentu w mObywatel-u mieliśmy wskazany 

lokal wyborczy w Szkole Podstawowej im. Jana Zawady w Seceminie Szkoła Filialna  

w Żelisławicach. Szkoła, nie przedszkole. I faktycznie to do tej szkoły można by zapisać 

dziecko. Bo jeżeli jest dziecko z obwodu tej szkoły, jest obowiązek przyjąć go tej szkoły. Jest 

to dla mnie o tyle dziwna sytuacja, że temat szkoły nieustannie jest tak żywy i cały czas mówi 

się o nim. Mówi się o zamknięciu tej placówki. Może właśnie bezpodstawnie, ponieważ może 

ta szkoła funkcjonuje. I ponieważ te wszystkie wydarzenia wydarzyły się w minionym roku, 

moim zdaniem w szczególności ta sytuacja powinna być bardzo elementarnie wytłumaczona 

w raporcie. Jeżeli ta szkoła dalej funkcjonuje to myślę, że warto by było ogłosić nabór do kolasy 

pierwszej. Jeżeli nie, no to jasno i stanowczo określić, że ta szkoła przestała istnieć. Mając na 

uwadze powyższe nie potrafię zająć stanowiska w sprawie udzielenia wotum zaufania. Tym 

uzasadniam moje wstrzymanie się od głosu. Dziękuję bardzo.”  

Do wypowiedzi Przewodniczącego odniósł się Wójt, który powiedział, że jeżeli gmina na  

40 milionowy budżet realizuje inwestycji za 20 milionów to nie ma czasu na rozpisywanie się 

o spotkaniach, typu „Mikołajki”. Nie ma sprzeciwu, aby artykuły o tego typu wydarzeniach 

organizowanych przez Stowarzyszenia z terenu gminy Secemin były umieszczane na stronie 
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internetowej gminy. Jeżeli Stowarzyszenie „SPINACZ” przesłało artykuł to został on 

umieszczony. Gdybyście Państwo poprosili o umieszczenie takiego artykułu to nie byłoby 

problemu. Wójt dodał, iż dokumentuje sobie postępy prac na prowadzonej obecnie inwestycji 

w Żelisławiczkach, ale nie umieszcza tego na stronie gminy ze względu na brak czasu. Jeżeli 

chodzi o szkołę to było zaplanowane spotkanie z Radą Rodziców tej szkoły, aby omówić 

warunki jej restrukturyzacji. Mieszkańcy Żelisławic przed spotkaniem  sformułowali pismo, w 

którym było zawarte pytanie odnośnie utrzymania szkoły i zebrali podpisy od mieszkańców 

zasięgu tej szkoły. Na zebraniu z mieszkańcami zostały przedstawione uwarunkowania 

finansowe funkcjonowania szkoły i możliwość zmiany jej struktury. Rodzice w większości 

zdecydowali posłać dzieci do szkoły w Czarncy i tam też poszła subwencja oświatowa. Kilkoro 

dzieci trafiło do szkoły w Seceminie. Żadne dziecko nie zostało zapisane do szkoły  

w Żelisławicach, więc szkoła zostanie według słów Kuratora wygaszona z definicji. 

Do wypowiedzi Wójta odniósł się Przewodniczący, który powiedział, że nie było jego intencją 

wracanie do tematu rozstrzygnięć w temacie tej szkoły tylko chce wiedzieć jaki jest status tej 

szkoły - Czy ona istnieje czy nie? Jeżeli szkoła nie istnieje i jest tylko przedszkole to należałoby 

zmienić nazwę placówki, która jest zlokalizowana w Żelisławicach.  

Wójt obiecał, iż wyjaśni sprawę tej szkoły w Kuratorium. 

Głos zabrała radna Justyna Wydrych-Kijas, która powiedziała cyt. „ Raport o stanie gminy ma 

stanowić pełne podsumowanie działalności organu wykonawczego. Powinien być okazją do 

poszerzenie wiedzy na temat aktualnej sytuacji Gminy oraz na podstawie zrealizowanych 

przedsięwzięć powinien pozwolić obiektywnie ocenić podejmowane działania, być podstawą 

do oceny potrzeb i kierunków rozwoju gminy. Zaspokajanie potrzeb mieszkańców należy do 

zadań własnych gminy, które obejmują sprawy np. ochrony zdrowia. Według informacji 

zawartych w raporcie niepokoi fakt, że na terenie gminy dwa niepubliczne ośrodki w roku 

ubiegłym realizowały tylko akcje szczepień przeciwko korona wirusowi. Nie ma informacji  

o innych realizowanych szczepieniach, o realizacji Programu 40 Plus, o rehabilitacji  

o stomatologii, o badaniach mammograficznych i o działalności pielęgniarki w szkole.  

Istotnymi zadaniami gminy są też sprawy dotyczące pomocy społecznej, w tym ośrodków  

i zakładów opiekuńczych. Na terenie gminy działają dwa ośrodki: Dom Pomocy Społecznej  

w Woli Czaryskiej i Ośrodek Rewalidacyjno-Wychowawczy dla osób niepełnosprawnych  

w Psarach. Brak informacji na ten temat. Ważną kwestią jest też bezpieczeństwo publiczne  

i w raporcie jest też brak danych na ten temat, jeśli chodzi o zarządzanie kryzysowe.” 

Do powyższego odniósł się Wójt i powiedział, że jeżeli chodzi o rehabilitację to na terenie 

powiatu 5 zakładów prowadzi taką działalność. Jeżeli chodzi o stomatologię to były problemy 

z otrzymaniem kontraktu z NFZ, ale ostatecznie został przyznany na ½ etatu stomatologa i są 
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czynione starania, aby zwiększyć do pełnego etatu. Zatem dzieci szkolne i młodzież ma 

zapewnioną opiekę stomatologiczną. Dodał, że zaproponował, aby opieką stomatologiczną 

objąć też dzieci uczęszczające do szkoły w Czarncy, ze względu na fakt iż do tej szkoły 

uczęszczają też dzieci z naszej gminy. Z informacji, które pozyskał wynika, iż szkoła w Czarncy 

została objęta opieką stomatologiczną świadczoną przez placówkę mieszczącą się w szpitalu. 

Poinformował, że obydwa ośrodki zdrowia wykonały bardzo dobrą pracę w okresie pandemii, 

gdyż wykonały łącznie 12 tysięcy szczepień. 

Następnie do wypowiedzi radnej Justyny Wydrych-Kijas odniósł się Sekretarz Dominik 

Stawiarz i powiedział, że to ma być raport o stanie gminy, czyli o podmiocie publicznym, 

natomiast podmioty wymienione przez radną – ośrodki zdrowia, domy pomocy społecznej to 

są podmioty prywatne. Dodał, iż przy redagowaniu raportu prosił, aby te podmioty dobrowolnie 

przekazywały informacje na temat podejmowanych działań. Poinformował też, iż artykuł na 

temat „Mikołajek” organizowanych przez Stowarzyszenie SPINACZ znalazł się w raporcie tylko 

dlatego, iż Szkoła Podstawowa w Seceminie użyczyła pomieszczenia nieodpłatnie na 

zorganizowanie tego wydarzenia, a Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Seceminie sfinansowała występ iluzjonisty. 

Radny Wojciech Osiak pytał dlaczego w raporcie nie została umieszczona inwestycja budowy 

boiska w Seceminie. 

Wójt odpowiedział, że inwestycja ta nie została w pełni rozliczona i dlatego nie została ujęta  

w raporcie. 

Więcej pytań i uwag do raportu o stanie gminy nie zgłoszono. Wobec powyższego 

Przewodniczący zamknął debatę. Następnie wyjaśnił, że uchwałę o udzieleniu wotum zaufania 

Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady gminy, 

odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Secemin  

i zarządził głosowanie w tej sprawie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 4 radnych, „Przeciw”- 

0 głosów, „Wstrzymał się” – 11 głosów. Uchwała nie została podjęta, co według 

obowiązujących przepisów prawa jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu 

wotum zaufania dla Wójta Gminy Secemin. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IV/16/24 w sprawie nieudzielenia wotum 

zaufania dla Wójta Gminy Secemin. 

Ad.10  

W punkcie tym Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 42/2024 III Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 9 kwietnia 2024 roku w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Secemin za 2023 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego bez podstawy prawnej i uzasadnienia. Następnie odczytał uchwałę 
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Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej wykonania budżetu Gminy Secemin w 2023 

roku i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium oraz Uchwałę Nr 62/2024 III Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium. Dyskusji w tym temacie nie było. Przewodniczący oczytał 

też projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Secemin za 2023 rok i zarządził głosowanie  

w powyższej sprawie. „Za przyjęciem” uchwały oddano 15 głosów, „Przeciw” – 0 głosów, 

„Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta 

jednogłośnie. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie 

jak Uchwała Nr IV/17/24 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Secemin za 2023 rok.  

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Secemin absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2023 rok bez 

podstawy prawnej i uzasadnienia. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący 

zarządził głosowanie w powyższej sprawie. „Za przyjęciem” uchwały oddano 15 głosów, 

„Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził, że uchwała 

została podjęta jednogłośnie. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu podobnie jak Uchwała Nr IV/18/24 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Secemin 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2023 rok. 

Ad.11. 

 Przystąpiono do rozpatrzenia pozostałych  projektów uchwał ujętych w porządku obrad. 

Jako pierwszy rozpatrzono projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Włoszczowskiemu. Przewodniczący odczytał projekt niniejszej uchwały bez 

podstawy prawnej i uzasadnienia. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący 

zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, 

„Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IV/19/24  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu.  

Następnie Przewodniczący odniósł się do projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr XLIV/349/23 w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Secemin do pełnienia funkcji członka 

Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie nowej kadencji i poprosił  

o wyznaczenie osoby do pełnienia tej funkcji. Radny Wojciech Osiak na przedstawiciela Gminy 

Secemin zaproponował osobę Pana Marka Piątkowskiego. Pan Marek wyraził zgodę na 

pełnienie tej funkcji. Innych kandydatur nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał projekt 

uchwały i zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem głosowało 15 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, 
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„Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IV/20/24  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/349/23 w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Secemin 

do pełnienia funkcji członka Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie 

nowej kadencji. 

W dalszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin  

na 2024 rok. Pani skarbnik Edyta Wójcik omówiła wprowadzone zmiany. Przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem głosowało 15 radnych, 

„Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała 

Nr IV/21/24 w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin na 2024 rok. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Secemin na 2024 rok”.  

Radny Marian Krzyżanowski pytał kto na terenie gminy wyłapuje bezdomne zwierzęta, gdyż 

jest dużo bezpańskich psów, które zagrażają zwierzętom dziko żyjącym. 

Pani Kierownik Małgorzata Dudek wyjaśniła, że bezdomne zwierzęta na terenie gminy 

Secemin są wyłapywane przez pracowników schroniska w Niedarach i tam też trafiają.  

W związku z wyczerpaniem środków na tego typu działania należy podjąć niniejszą uchwałę. 

Więcej pytań nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały  

głosowało 15 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący 

stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu podobnie jak Uchwała Nr IV/22/24 w sprawie zmiany załącznika  

nr 1 do „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Secemin na 2024 rok”. 

Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie  Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Secemin na lata 2024–2029 oraz zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład tego zasobu bez podstawy prawnej i uzasadnienia. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IV/23/24 w sprawie Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Secemin na lata 2024–2029 oraz zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład tego zasobu. 
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Ad. 12. 

W punkcie tym radna Katarzyna Lelonek pytała czy jest zaplanowane spotkanie  

z mieszkańcami w związku z przebudową drogi wojewódzkiej w Psarach, w celu przekazania 

mieszkańcom informacji, w szczególności dotyczących propozycji rozwiązań na skrzyżowaniu 

tej drogi. 

Wójt odpowiedział, że obecnie trwa aktualizacja stanu geodezyjnego drogi w celu 

przygotowania map do celów projektowych, a więc nie ma za bardzo czego przekazywać. 

Ponadto jest to skrzyżowanie drogi wojewódzkiej z drogą powiatową. 

Radna poinformowała, iż jeden z mieszkańców miejscowości Celiny, jest zaniepokojony tym, 

iż ma być wywożony drogą biegnącą przez tą miejscowość ok. 100 tirów piasku i droga ta 

zostanie zniszczona.  

Wójt odniósł się do powyższego i powiedział, że działka z której miałby być pozyskiwany 

piasek jest działką gminną i nic takiego nie będzie miało miejsca. 

Radny Paweł Sobala pytał kto zajmuje się nawadnianiem i koszeniem murawy na nowo 

wybudowanym boisku, gdyż z umowy zawartej przez gminę wynika, iż powinien to robić 

wykonawca. 

Wójt odpowiedział, że obecnie pracownik gminy się tym zajmował, ale zapisy umowy w tym 

temacie zostaną wyegzekwowane.  

Wiceprzewodniczący Rady Marek Piątkowski zawnioskował o podjęcie działań w temacie 

uporządkowania chodników przy drogach, w szczególności tych obok, których nie ma 

zabudowań. Nawiązał do chodnika przy drodze na ul. Kolejowej, którym na długich odcinkach 

nie da się przejść, ponieważ jest tak zarośnięty. Poprosił, aby w to działanie zaangażować 

pracowników interwencyjnych.  

Wójt odniósł się do tego tematu i powiedział, iż ten chodnik jest zlokalizowany przy drodze 

powiatowej. Ze strony gminy są czynione działania, chociażby w postaci oprysków, ale to 

Powiat powinien się tym tematem zająć. Dodał, że rowy przy tej samej drodze biegnącej  

w stronę Żelisławic zupełnie zarosły samosiejkami. Mieszkańcy Międzylesia zadeklarowali, że 

jeżeli dostaną narzędzia to sami przytną rosnące tam drzewa i krzewy, żeby poprawić 

bezpieczeństwo na skrzyżowaniu. 

Następnie głos zabrał Pan Zbigniew Matyśkiewicz, który pogratulował wszystkim tym, którzy 

wygrali wybory i piastują funkcję. Podkreślił, że współpraca pomiędzy Gminą Secemin  

a Powiatem po pięciu latach cyt. „wstąpiła na nowe tory”. Obiecał, że zgłaszane wnioski 

odnośnie utrzymania dróg i poboczy zostaną poruszone w Zarządzie Dróg Powiatowych  
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i w miarę możliwości rozpatrzone. Dodał, że obecnie w fazie końcowej realizacji jest 

wykaszanie poboczy przy drogach powiatowych. Następnie poruszył temat opieki 

stomatologicznej i powiedział, że w szpitalu powstał oddział stomatologiczny, który świadczy 

usługi, ale tylko młodzieży ze szkół średnich. Odniósł się też do wypowiedzi radnej K. Lelonek 

odnośnie przebudowy drogi wojewódzkiej w Psarach i powiedział, że Powiat wystąpił do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich z prośbą o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami z udziałem 

władz powiatowych i gminnych, po to aby móc uczestniczyć w tych rozmowach  

i rozwiązaniach, ale do tej pory żadna pozytywna odpowiedź nie wpłynęła. Podkreślił, iż Powiat 

zaproponował konkretne rozwiązania odnośnie problematycznego skrzyżowania. Wyraził 

nadzieję, że wspólne działania powiatu i gminy doprowadzą do tego, iż dokumentacja 

przebudowy tej drogi zostanie tak wykonana, że spełni oczekiwania lokalnej społeczności. 

Przewodniczący Rady Powiatu poruszył też temat remontu drogi powiatowej Wałkonowy 

Górne-Bałków oraz wiaduktu na drodze biegnącej od drogi wojewódzkiej nr 786 w kierunku 

Wałkonowów Dolnych. Poinformował też, że przyłącza się do apelu mieszkańców  w sprawie 

remontu drogi gminnej w miejscowości Pniaki. Dodał, że w budżecie Powiatu zarezerwowano 

środki w kwocie 10 tysięcy zł na wykonanie przepustu pod drogą powiatową w Woli 

Kuczkowskiej i  poinformował, że Powiat zwróci się do gminy z pismem o umożliwienie 

poprowadzenia tego odpływu wód przez działkę gminną.  

Następnie głos zabrała radna Justyna Wydrych-Kijas, która zwróciła się z zapytaniem czy 

byłaby możliwość przywrócenia na okres wakacyjny pełnego oświetlenia ulicznego.  

Wójt w odpowiedzi poprosił o zwołanie Komisji budżetu w celu omówienia kosztów oświetlenia 

i możliwości jego przywrócenia całodobowo. Dodał, że w tym temacie odbyło się spotkanie 

z przedstawicielami firm TEHNOLIGHT i TAURON i program, który zaproponowali 

kosztowałoby gminę 2 miliony złotych. Nie ma na obecną chwilę programów ze wsparciem 

zewnętrznym, z których można by było skorzystać. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Dariusz Janus, który pogratulował Wójtowi udzielonego  

absolutorium i złożył życzenia szczęścia i zdrowia z okazji urodzin. 

Wójt podziękował za udzielone absolutorium i powiedział, iż jest to wynik pracy pracowników 

wszystkich referatów i jednostek organizacyjnych i podziękował pracownikom za wkład pracy 

jaki wkładają w rozwój gminy. Odniósł się do wotum zaufania i powiedział, że jest to 

subiektywna opinia radnych. Dodał, że nie da się wszystkich artykułów umieścić w raporcie  

o stanie gminy, gdyż do tego potrzebny by był rzecznik prasowy. Kończąc swą wypowiedź 

poprosił o pozostanie po zakończeniu sesji Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego  

w celu omówienia pewnych spraw organizacyjnych mających na celu poprawę współpracy.  
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Ad. 13. 

 W punkcie tym Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany  

i zamknął IV sesję Rady Gminy Secemin. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Kraszewska           /-/mgr Dariusz Janus 

 

 

 

 


